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 COMMISSIE ECONOMIE EN BESTUUR 

Locatie: Omroepkamer raadhuis
Voorzitter: mw. B. Verweij
Griffier: P.M.H. van Ruitenbeek

Aanwezigen bij aanvang: 
fracties: Hart voor Hilversum: J.A.C. Slingerland; D66: mw. A.A.S. den Daas; VVD: M.F. Vogel; 
GroenLinks: mw. M.H.A. Remmers en P.  Veenendaal; CDA: G.J. Postma; SP: J.P. Otto; 
ChristenUnie: mw. A.F. Vreugdenhil-de Blécourt; PvdA: C. Bakker en mw. F.F. van Drooge; 
Leefbaar Hilversum: B. Bus; Hilversums Belang: mw. W.G.M. van der Tol.
College: W.M. Jaeger en K.J. Walters, wethouders.

1. Vaststellen agenda (0.0)
De voorzitter opent de vergadering en heet iedereen welkom. 

2. Mededelingen van de voorzitter (0.0)
De voorzitter attendeert de commissie op het aankomende regiopodium.

3. Toezeggingen college en Prioriteiten- en verplichtingenagenda (0.0)
GroenLinks:
- constateert dat de subsidieregeling voor lokale omroepinitiatieven voor raadsbehandeling op 

1 april a.s. is geagendeerd en vraagt daarvoor om commissiebehandeling;
- informeert naar een toegezegde collegebrief over de risico’s van De Vorstin (T19/105);
- heeft graag een terugkoppeling over vergunningverlening voor kunst en muziek in de 

openbare ruimte (T19/147).

Hart voor Hilversum:
- vraagt of toezeggingen M 18/87 over economie en media,T 19/104 over de economische 

doorkijk, T 18/120 over de lijst verstrekking subsidies en T 19/146 over het MKB als afgedaan 
te beschouwen zijn; het verzoek is ook om de toezeggingenlijst consequenter op te schonen.

GroenLinks:
- vraagt aan de prioriteitenagenda twee kolommen toe te voegen, namelijk de reden van 

wijziging en een nieuwe planning; 
- vraagt om een prioriteitenagenda over minimaal één kalenderjaar.

Wethouder Walters:
- reageert dat raads-/commissieleden naar de reden van verschuiven van zaken op de 

prioriteitenagenda kunnen vragen; de reden van verschuiven is meestal het nog niet afdoen van 
prioriteiten;

- vindt het heel lastig om een prioriteitenlijst voor een jaar vooruit te geven en beperkt zich tot 
een halfjaar; in mei verschijnt een prioriteitenagenda die tot eind dit jaar vooruitkijkt;

- kan toezeggingen pas afdoen na de melding ‘met dit stuk doen wij de toezegging af’; 
GroenLinks herinnert aan het doel van de prioriteitenagenda om de werklast van de raad te 
spreiden en als sturingsinstrument van het college om te bezien het collegeprogramma binnen 
vier jaar af te krijgen; de fractie is het oneens met het antwoord van de wethouder en brengt 
het onderwerp terug naar het presidium; wethouder Walters zegt dat het niet lukt met de 
prioriteitenagenda zaken over het jaar te spreiden, maar zet daar wel op in.

Wethouder Jaeger:
- ziet dat vanavond een heleboel toezeggingen en moties worden afgedaan;
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- licht toe dat het iedereen vrij staat om in de openbare ruimte op te treden, onder de 
voorwaarden niet actief te collecteren en dat niet elke week te doen;

- zal de commissie/raad schriftelijk informeren wat de regeling kunst en muziek in de openbare 
ruimte inhoudt en de Stichting Hilversum Marketing vragen de voorlichting hierover te 
verzorgen (T20/09); de ChristenUnie stond met de vragen hierover een levendig centrum 
voor;

- kondigt volgende maand een voorstel over het mediafonds aan; locatieprofielen zullen ook in 
de volgende commissiesessie voorliggen;

- neemt zich voor om voor volgende maand de toezeggingenlijst aan te passen.

4. Vaststellen verslag vergadering commissie Economie & Bestuur d.d. 8 januari 2020 
(0.11)

Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld.

5. Mededelingen van en vragen aan de wethouders Wolthers, Walters en Scheepers en 
burgemeester Broertjes (0.11)

Vragen GroenLinks over cookiebeleid website gemeente Hilversum
Op maandag 3 februari berichtte de Volkskrant in het artikel “Enkele tientallen gemeenten maken 
gebruik van agressieve online volgmethoden” over het gebruik van advertentie-/ commerciële cookies 
door gemeenten. Op de interactieve kaart bij het artikel staat dat ook de website van Hilversum 
advertentiecookies bij bezoekers plaatst. In de privacyverklaring van de gemeente wordt echter alleen 
gesproken over functionele cookies. 
Vragen: 
1. Klopt het dat Hilversum advertentie- of commerciële cookies plaatst bij bezoekers van haar 

website? 
2. Zo ja, om welke advertentiecookies gaat het en voor welke partijen? 
3. Beheert de gemeente zelf welke cookies worden geplaatst of is dit uitbesteed aan een derde 

partij (bijv. de websitebouwer)?
a. Indien in eigen beheer, wat is de reden dat de gemeente cookies gebruikt die niet 

overeenkomen met de privacyverklaring? 
b. Indien in beheer van een derde partij, hoe wil de gemeente deze situatie in de toekomst 

voorkomen? 
4. Welke acties onderneemt de gemeente wanneer om de gebruikte cookies in lijn te brengen met 

de privacyverklaring?

Vragen van de PvdA over cookiebeleid website gemeente Hilversum
Afgelopen maandag publiceerde de Volkskrant een artikel waaruit bleek dat tientallen gemeentes de 
privacywetgeving schenden door het gebruik van advertentiecookies, zonder dat bezoekers dit weten. 
Voor het grootste deel komt dit door het gebruik van Google Analytics om het gebruik van de website 
bij te houden. Ook Hilversum maakt gebruik van Google Analytics en maakt hier ook melding van in 
haar cookieverklaring. Volgens het onderzoek van de Volkskrant in samenwerking met Fontys 
Hogeschool maakt Hilversum gebruik van analytische cookies, maar ook van cookies die voor 
commerciële advertentie doeleinden worden gebruikt. Op de website Hilversum wordt alleen melding 
gemaakt van ‘functionele’ cookies, niet van commerciële cookies die voor advertenties worden 
gebruikt. Dit is een overtreding van de privacywet. 
Graag wil de PvdA daarom het volgende vragen aan de wethouder: 

1)  Is de gemeente Hilversum benaderd door de onderzoekers van de Volkskrant over het gebruik 
van cookies op de website? Zo ja, hoe en wanneer? 

2) Klopt het dat de website van de gemeente Hilversum gebruik maakt van analytische én 
advertentiecookies? Zo ja, is dit inderdaad vanwege het gebruik van Google Analytics? 

3) Waarom wordt er geen volledige openheid van zaken gegeven aan bezoekers? Dat zij 
‘getrackt’ worden niet alleen voor functionele doeleinden, maar dat de gegevens door 
(waarschijnlijk) Google worden gebruikt voor commerciële advertentie doeleinden? 

4)  Wat gaat het college nu doen met betrekking tot het gebruik van advertentiecookies? Worden 
zij verwijderd van de website of worden de cookiemeldingen en -toestemmingen aangepast? 
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5) Heeft de gemeente Hilversum een protocol, waarbij privacy-gerelateerde zaken regelmatig 
intern worden gecontroleerd? 
a. Zo ja, waarom is deze overtreding daarbij niet aan de orde gekomen? 
b. Zo nee, gaat de gemeente Hilversum een protocol ontwikkelen om dit soort incidenten 

in de toekomst te voorkomen?

De vragen van de PvdA en GroenLinks over het cookiebeleid worden gezamenlijk beantwoord.

Wethouder Walters:
- constateerde dat één instelling met betrekking tot het cookiebeleid niet goed stond en die is 

gecorrigeerd; er was geen sprake van een agressief marketingcookie; cookies zijn geplaatst om 
de website te optimaliseren; er werden geen gegevens aan derden verstrekt, maar wel werden 
er demografische gegevens over leeftijdsgroep en geslacht verzameld;

- is bezig met een aangepast cookiebeleid, heeft dat al uitgeschreven, maar was nog bezig dat te 
implementeren;

- gebruikt slechts drie functionele cookies, waarvan er dus één uit is gezet;
- deelt mee dat de gemeente de website zelf beheert, wat deels gebeurt door de afdeling 

Communicatie en deels door functioneel beheer gebeurt;
- concludeert dat de ‘cookieverklaring’ explicieter moet zijn over welke cookies de gemeente 

vastlegt, waarom dat gebeurt en gedurende welke periode ze worden bewaard; dat zal zij moet 
spoed doen;

- is naar haar bekend niet benaderd door onderzoekers;
- heeft het voornemen de trackingcookie niet meer te gebruiken; als dat toch gebeurt wordt dat 

duidelijk aangegeven in de cookieverklaring;
- is bezig met het nieuwe strategische privacy- en informatie- en beveiligingsbeleid, waaruit een 

inregeling volgt wat afdelingen wanneer checken en controleren;
- gaat de banner over cookies uitbreiden, mocht de gemeente de verschillende soorten gaan 

gebruiken.

Vragen van GroenLinks over de resultaten van het medewerkersonderzoek 
Op 30-01-2020 informeerde het college de raad inzake de resultaten van het medewerkersonderzoek, 
toezegging T19/143. u geeft ons hierin summiere informatie over het gehouden 
medewerkerstevredenhedsonderzoek. Dusdanig summier, dat wij als raad onze controlerende rol niet 
kunnen uitoefenen. Met enige regelmaat spreekt de raad over onze medewerkers, die voor ons onze 
handen en ogen zijn; Van groot belang om hen te boeien, te binden en elke dag weer te stimuleren tot 
betere prestaties. Over de overall tevredenheid en het werkklimaat zijn de afgelopen jaren ook zorgen 
geweest. Om te kunnen constateren of u op de juiste manier sturing geeft aan de organisatie vragen wij 
u dan ook om de resultaten van het medewerkerstevredenheidsonderzoek aan ons op te sturen, 
inclusief het ongetwijfeld door u opgestelde plan van aanpak. graag uw toezegging op dit verzoek. (en 
graag nakomen voorafgaand aan de BVS van 25-03-2020.)

Wethouder Walters:
- deelt mee dat wethouder Wolthers de vragen schriftelijk zal beantwoorden (T20/10); de PvdA 

meent dat het geen gewoonte mag worden dat vragen voor de commissie ter vergadering niet 
beantwoord worden. 

6. Vooruit- en terugblik regionale aangelegenheden (0.21)
Geen opmerkingen

7. Mededelingen van en vragen aan wethouder Jaeger(0.21
Er zijn geen vragen en/of mededelingen.

8. Vooruit- en terugblik regionale aangelegenheden (0.21)
Geen opmerkingen.
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9. Agenda Economie en Media (0.21)
Woordvoerders: 
fracties: Hart voor Hilversum: J.A.C. Slingerland; D66: mw. A.A.S. den Daas; VVD: M.F. Vogel; 
GroenLinks: mw. M.H.A. Remmers; CDA: G.J. Postma; SP: J.P. Otto; ChristenUnie: mw. 
A.F. Vreugdenhil-de Blécourt; PvdA: mw. F.F. van Drooge; Leefbaar Hilversum: B. Bus; 
Hilversums Belang: mw. W.J.M. van der Tol.
College: W.M. Jaeger, wethouder.

Inspreker
De heer Schaafsma (B.V. Hilversum):
- geeft aan dat het platform Economie de wethouder en ambtenaren feliciteert met de agenda, 

die door samenwerking is opgesteld;
- kan zich goed vinden in de Agenda Economie en Media, welke concreet en positief is en die 

de gemeente verder brengt;
- stelt dat ook daadkracht vanuit betrokken partijen, gemeente, inwoners en ondernemers nodig 

is; de agenda moet eensgezind met positiviteit en gepaste trots tot uitvoering worden gebracht, 
gezien de uitdaging van 10.000 banen en 10.000 woningen;

- geeft namens ondernemers aan dat de beschikbare ruimte voor ondernemers om te werken ook 
een uitdaging is;

- wil ervoor waken innovatieve en groeiende bedrijven te kunnen blijven huisvesten;
- stelt dat ondernemers ook belangrijk zijn voor sportverenigingen, het voorzieningenniveau en 

het bruisende centrum zijn;
- wil met elkaar de prioriteitenlijst afwerken;
- wil bedrijven in postcodegebied 1221 en Havenstraat/Vaartweg helpen om mee te denken over 

passende oplossingen.

De ChristenUnie:
- vraagt welke concrete rol B.V. Hilversum kan hebben als het om de maatschappelijke opgaven 

gaat (mediawijsheid, energietransitie, duurzame mobiliteit en de levendigheid in de stad).

De VVD:
- vraagt om meer duiding over de specifieke ruimtebehoefte voor bedrijven.

Hart voor Hilversum:
- is benieuwd of, wanneer en hoe B.V. Hilversum participeert bij de omgevingsvisie.

De PvdA:
- vraagt hoe B.V. Hilversum de uitvoering van de Agenda Economie en Media ziet.

Hilversums Belang:
- vraagt hoe B.V. Hilversum de rol ziet van media en of de term ‘Hilversum Mediastad’ moet 

blijven in verband met de opkomst van gezondheidszorg en ICT.

De heer Schaafsma (B.V. Hilversum):
- wijst bij duurzaamheid op het platform Hilversum100 en het koplopersproject; B.V. 

Hilversum probeert leden te enthousiasmeren om te leren veranderen, o.a. met kennissessies 
om zodoende op zoek te gaan naar kansen;

- stelt dat de ruimtebehoefte heel breed is; kleine bedrijven hebben een andere behoefte dan 
grote bedrijven; er is geen concrete ruimtebehoefte, maar in dat gebied zit wel spanning; bij 
kantoren is er nog wel schuifruimte, maar bij bedrijfsruimte is er een kritiek punt gepasseerd;

- heeft op 4 februari jl. al bij de gemeente meegesproken over de omgevingsvisie; daarbij zijn 
keuzen noodzakelijk; B.V. Hilversum is daarbij dus betrokken;

- wenst bij de uitvoering van de agenda samen aan de slag te gaan, waarbij creativiteit de vrije 
loop kan krijgen, zoals bij een idee als de cityhub; communiceren naar ondernemers en 
informeren van elkaar gebeurt de laatste tijd beter; vastgoedpartijen kunnen zorgen voor data 
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om de juiste keuzes te kunnen maken; B.V. Hilversum zet zich dus ook in om de agenda uit te 
voeren;

- weet niet anders dat Hilversum de stad van creatieve makers is en de creatieve sector 
belangrijk is voor makers; het gaat dus breder dan alleen media.

Eerste termijn fracties
De ChristenUnie:
- werd na het lezen blij van de agenda, maar vraagt zich af in hoeverre die concreet is;
- is ook blij met de doelstellingen en vraagt zich af of die SMART zijn ten behoeve van de 

evaluatie;
- adviseert nog wel naar de korte termijndoelstellingen te kijken;
- vraagt wie eigenaar van de agenda is, wie waarop aan te spreken is en wie de agenda gaat 

uitvoeren;
- hoorde dat Seinhorst, Chatham en de Riebeeckgalerij niet erg betrokken zijn en las dat die nog 

niet goed intern georganiseerd zijn; de fractie vraagt waardoor dat komt en of ze onvoldoende 
betrokken zijn;

- weet zeker dat mediabedrijven goed geholpen worden, maar projectontwikkelaars niet;
- informeert naar de status van de opmerking een deel van het Circusterrein te bestemmen voor 

bedrijven, gezien de afspraak om in juni te komen met een raadsvoorstel met uitgangspunten 
voor dat terrein.

De SP:
- ziet goede en mooie plannen voorliggen, maar vindt die te veel visie en nog te vaag;
- constateert dat kleine winkelgebieden zoals de Havenstraat worden overgeslagen en wil weten 

wat de toekomst daarvan is.

D66:
- vindt het fijn dat alle ambities en alle initiatieven van ondernemers zijn gebundeld in de 

veelomvattende en lijvige agenda; daadkracht is zeker nodig;
- constateert dat door de gegroeide werkgelegenheid er veel meer kansen zijn in de 

gezondheids- en ICT-sector; ook is er aandacht voor het MKB en zzp’ers; belangrijk dat de 
zakelijke dienstverlening onverminderd groot in Hilversum is;

- stelt vast dat de zelforganisatie van sommige gebieden heel erg goed is en andere gebieden 
daarin achterblijven, waarvoor oog gehouden moet worden;

- vindt het aanhaken van het hoger beroepsonderwijs goed;
- meent dat er in de toekomst voldoende werk moet zijn gezien de schaalsprong naar 2040 met 

het sleutelgebied; de agenda slaat wat dat betreft een goede richting in;
- constateert een lage leegstand van 1% op bedrijventerreinen en vraagt of er een plan is om dat 

aan te pakken;
- wil alle op stapel staande projecten integraal afwegen en adviseert het college dringend daarop 

in de Mobiliteitsvisie terug te komen en te sturen op duurzame mobiliteit teneinde bereikbaar 
te blijven;

- constateert dat de kantorenleegstand van 8% redelijk normaal is; kantorenpanden zijn daardoor 
beter te bestemmen tot bedrijfsruimte; kantorenvilla’s zijn misschien beter te behouden voor 
het MKB, zzp’ers of werken aan huis; de fractie vraagt of de gemeente actief onderzoekt of en 
hoe hierin te sturen valt en hoe het omvormen van winkels naar wonen-/werkbestemming in 
de aanloopstraten;

- hoort graag of en wat het college onderzoekt ten aanzien van economische kansen van de 
zuidrand van Hilversum en of de raad daarvan plannen te zien;

- is blij dat er één digitaal economisch loket komt;
- heeft de monitor Economie en Media nooit gezien en vraagt of die nieuw is.

Hart voor Hilversum:
- vraagt aandacht voor het tijdig aanvangen van de beleidsevaluatie;
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- informeert welk aantal hectare het college de komende jaren denkt nodig te hebben, omdat de 
provincie ziet dat voor de hele regio maximaal 3 ha beschikbaar is, los van 9 ha aan 
vervangingsruimte;

- meent dat de ruimtebehoefte groter is;
- vraagt of de wethouder kansen en/of opdrachten voor citymarketing ziet om zich te richten op 

bedrijven, bijvoorbeeld op werkgelegenheid voor praktische scholing en bedrijventerreinen in 
zuidwest.

De PvdA:
- ziet een goed inhoudelijk stuk voorliggen;
- vindt de doelen om in twee jaar te bereiken enorm veel en raadt het college aan nog eens goed 

te kijken naar de scope van het stuk, die groter mag zijn; de vooruitblik mag meer naar voren 
liggen;

- mist focus in de agenda en vraagt wat het belangrijke te realiseren punt is;
- vindt ruimte een van de belangrijkste punten, wat meer vlakken raakt dan economie;
- is benieuwd wie wat en wanneer gaat doen, of het college het voornamelijk gaat doen en wat 

eerst aan de orde komt;
- wijst op de afspraak om over woningen, banen en het sleutelgebied nog te gaan nadenken;
- is bezorgd dat de agenda de basis wordt voor verlening van gelden uit het Stadsfonds; daaraan 

dragen ook partijen bij die niet in de agenda genoemd zijn; daarom is meer helderheid nodig 
over afspraken met het Stadsfonds over verdeling van de fondsen.

Leefbaar Hilversum:
- ziet een basis liggen voor de komende jaren, welke basis wel steeds jaarlijks bijstelling 

behoeft;
- wil beschikken over een nulmeting over Hilversum per 1 januari 2020 qua financiën, 

economische waarde en arbeidsplaatsen per deelgebied, zodat beter te bepalen is waarop men 
zich moet concentreren;

- ziet het kantorenpark Arenapark/Lapersveld in het Stec-rapport niet genoemd, waar zich 8.000 
arbeidsplaatsen bevinden evenals 7.000 studenten; de economische waarde daarvan is niet 
terug te vinden;

- heeft behoefte aan een mobiliteitsvisie.

De VVD:
- is blij met het stuk en ziet die als agenda als een document dat partijen samen opstellen;
- vraagt hoe de wethouder kijkt naar ruimteclaims en wil concreet zien wat nodig is om te 

kunnen groeien en faciliteren;
- mist het toerisme en het verder aantrekken van traffic in het centrum;
- vraagt een reactie op het toewerken naar een C-energielabel voor kantoorvilla’s;
- is blij te blijven inzetten op hbo-opleidingen.

Het CDA:
- gaat het om wonen, werken, studeren, leven en recreëren en vraagt hoe men daartussen 

evenwicht behoudt;
- houdt een pleidooi voor de mensen die nog aan de onderkant van de arbeidsmarkt aan de kant 

staan en vraagt daarvoor aandacht;
- heeft bedenkingen bij de bestaande financiële kaders als uitgangspunt nemen bij 

vervoer/infrastructuur; liever heeft de fractie een reëel plaatje in te investeren zaken.

GroenLinks:
- ziet een leesbare analyse van feiten, trends en kansen voor de lokale economie en waardeert de 

groei van het aantal banen, het aantal bezoekers van het centrum en de afname van leegstand 
van kantoren en bedrijven; dat zijn indicatoren die laten zien dat het beleid van de afgelopen 
jaren kennelijk vruchten afwerpt;
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- deelt de zorg over de leegstand van de winkels in het centrum en denkt dat die leegstand 
blijvend is; wellicht zijn andere functies op het gebied van cultuur en vrije tijd toe te voegen, 
waartoe zij graag concrete voorstellen ziet; wat betreft Kerkbrink cultuurplein wil de fractie nu 
een concreet voorstel van partijen ziet;

- waardeert de aandacht voor duurzame mobiliteit en inclusiviteit;
- vindt het voorstel van ondernemers goed om de Gijsbrecht van Amstelstraat autoluw te 

maken; de gemeente kan daarnaar met een positieve grondhouding kijken;
- vraagt zich af wat er moet gebeuren met de verpieterende winkels in de aanloopstraten naar 

het centrum en dat vraagt om het plan daarvoor;
- ziet kansen op het gebied van gezondheid, ICT en sport in de buurt van Zonnestraal en de 

Hoorneboegse Heide; de fractie ziet niet graag sportvelden met lichtinstallaties in de natuur.

Hilversums Belang:
- vraagt aandacht voor leegstaande winkelpanden;
- wil bewoners meer betrekken in het stuk;
- is blij met de mediacampus;
- vraagt zich af of er naast het hotel op het Arenapark een short stay-mogelijkheid is;
- informeert of kantoorvilla’s en leegstaande panden her te bestemmen zijn als gedeelde 

kantoren;
- vraagt hoe de actieve lobby van Hilversum is om internationale bedrijven naar Hilversum te 

trekken;
- wil de focus concreter zien.

Wethouder Jaeger:
- stelt dat een veelomvattend stuk voorligt waarin deelnemende partijen kunnen terugzien wat 

zij als prioriteit zien;
- wijst op een bijeenkomst op 11 februari a.s. tussen 18 en 20 uur over elektrische 

stadsdistributie, volledig gedragen door ondernemers van het centrum en de Gijsbrecht; 
samenwerking komt dus echt tot stand;

- merkt op dat het platform Economie regelmatig bijeen komt waarbij de agenda Economie en 
Media wordt besproken en waarbij projecten worden geprioriteerd; de gemeente zit daar ook 
aan tafel en is degene die bedrijven(verenigingen) assertief aanspreekt op zaken; de 
coördinatie is in handen van Hilversum Marketing;

- legt uit dat het eigenaarschap van de agenda Economie en Media bij het platform Economie 
ligt; de gemeente jaagt daar aan, volgt wat er gebeurt, spreekt aan op wat er (niet) gebeurt en 
definieert waar haar eigen verantwoordelijkheid ligt om te participeren;

- subsidieert bedrijvenverenigingen, waarbij de elementen van de agenda over het betreffende 
gebied terugkomen in de subsidievoorwaarden;

- stuurt ook actief op kleine winkelcentra om daar ook een organisatie te krijgen, wat echter 
weerbarstig is;

- heeft het bij projectontwikkelaars ook over ruimtelijke ordeningszaken; het kan daarbij zo zijn 
dat de gemeente iets wil wat projectontwikkelaars niet willen;

- claimt als portefeuillehouder Economie de ruimte van het Circus- en MOB-terrein, maar de 
neiging is om het woonperspectief voorrang te geven; het gaat in dezen om het afwegen van 
de juiste prioriteiten; de ChristenUnie vraagt wat de besluitvorming daarover vertraagt; 
Leefbaar Hilversum wil bij het Arenapark alleen naar kantorenbestemmingen kijken en niet 
naar wonen; wethouder Jaeger ziet geen vertraging in de besluitvorming, maar wel in de 
uitvoering qua ambtelijke capaciteit; het is aan de raad om het masterplan Arenapark te 
toetsen; dat ligt binnenkort ter besluitvorming aan de raad voor;

- hamert hard op de ruimtebehoefte voor bedrijventerreinen, ook omdat praktijkgeschoold werk 
veel meer op bedrijventerreinen dan op kantoren plaatsvindt;

- peilt voor bedrijventerreinen een behoefte tussen 12 en 15 hectaren die er nu niet is; de PvdA 
benadrukt dat nu ook terreinen leeg blijven staan; wethouder Jaeger heeft hard stelling 
genomen voor een bedrijventerrein op Crailo en het behouden van bedrijvenbestemmingen op 
1221;
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- kondigt in april een diepgaande monitor Economie en Media aan die werkgelegenheid en 
toegevoegde waarde meet;

- erkent dat de mobiliteitsvisie hard nodig is, waarmee wethouder Wolthers bezig is;
- geeft toe dat de agenda niet over twee jaar volledig uitgevoerd zal zijn en verwacht dat die 

over twee jaar voort te zetten is; een evaluatie kan men wellicht beter een monitor noemen;
- beaamt dat toerisme weinig in het stuk voorkomt, maar is daarmee wel fors bezig; hotels 

overleggen momenteel met elkaar; evenementen hebben direct effect op toerisme en 
hotelkamers;

- laat weten dat voor villa’s een andere regeling geldt als ze een monument zijn; er is een 
afwegingskader bij transformatie; de gemeente is zeer terughoudend met transformatie, maar 
dat is niet onmogelijk;

- merkt op dat het sleutelgebied een ambitie van het college is en nog niet van de raad;
- kondigt een onderzoek met externe partijen aan naar de behoefte van tijdelijke woonruimte 

aan; op het A-park zijn er inmiddels 60 short stay plaatsen opgeleverd en gevuld;
- lobbyt om internationale bedrijven naar Hilversum te krijgen in het kader van de brexit, maar 

de gemeentelijke mogelijkheden zijn daartoe beperkt; ook sluit de gemeente aan bij 
handelsmissies van de ROM; Hilversum Marketing beschikt over een website voor het 
internationale bedrijfsleven die ook in het Engels is vertaald.

Tweede termijn inspreker
De heer Schaafsma (B.V. Hilversum):
- heeft meerdere sessies met ondernemersverenigingen gehad, waarbij ervaringen zijn 

uitgewisseld over uitvoering; belangrijk is dingen samen te doen om meer impact en kracht te 
verkrijgen.

Tweede termijn commissie
D66:
- stelt voor de voortgang elk jaar door de commissie te laten bespreken.

De ChristenUnie:
- adviseert stap voor stap te werken.

De PvdA:
- vraagt een toezegging op meer informatie over de uitfasering van de winkelfunctie in de 

Havenstraat;
- heeft graag een reactie op de zorgen over de verdeling van de gelden vanuit het Stadsfonds.

Hilversums Belang:
- wil in de agenda meer formuleren wat men wil gaan bereiken in plaats van wat al is bereikt;
- betreurt het dat voorzichtig wordt gedaan om de lobby op te starten;
- heeft zorg over de lange ontwikkeltijd van bedrijventerreinen.

Hart voor Hilversum:
- maakt zich zorgen over de beperkte ambtelijke capaciteit en vraagt daarvoor aandacht.

Leefbaar Hilversum:
- wil weten wat de invloed van naastgelegen gemeentes is, of daarmee over dit plan contacten 

zijn en of zij daarop kunnen aanhaken.

De VVD:
- is blij met de economische claim;
- is getriggerd door de zin dat de grenzen voor horeca in het centrum worden bereikt en vraagt 

om daarover duiding te geven.

GroenLinks:
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- sluit zich aan bij de PvdA wat betreft de aanloopstraten.

Het CDA:
- informeert naar de investeringskalender van de gemeente zelf, met name infrastructuur;

De SP:
- vraagt om een evaluatie van de aflopende visie op de zorgeconomie, met name vanwege de 

focus op zorg en de gewenste ruimte;
- krijgt het gevoel dat veel met ondernemersverenigingen aan tafel wordt gezeten en vraagt in 

hoeverre ondernemers zelf betrokken zijn; voor de raadsvergadering zou de fractie graag zien 
dat zij actief worden geïnformeerd;

- vraagt wat wordt gedaan dat de website door bedrijven actief bezocht wordt.

Wethouder Jaeger:
- zegt toe de voortgang/uitvoering van de agenda eenmaal per jaar te laten bespreken door de 

commissie Economie en Bestuur (T20/11);
- neemt het advies van de ChristenUnie ter harte om alles stap voor stap te doen;
- heeft besloten in de Havenstraat en de Gijsbrecht van Amstelstraat een dubbelbestemming te 

hebben van werken en wonen; de intentie blijft dat een pandeigenaar de mogelijkheid heeft 
een bestemming om te zetten van werken naar wonen; dat is een passieve manier van 
uitfaseren; bij actief uitfaseren moet de raad ook bereid zijn de portemonnee te trekken; bij 
passief beleid past heel goed dat de provincie subsidie heeft verleend voor een 
verplaatsingscoach die bedrijven in aanloopstraten benadert en motiveert om hen naar het 
centrum te verplaatsen;

- antwoordt dat het Stadsfonds zelf de verdeling van gelden bepaalt; bij aanvragen vanuit 
trekkingsgebieden lijkt het logisch te kijken of die aansluiten bij de voorliggende agenda; 
sportverenigingen en culturele instellingen komen ook in aanmerking voor bijdragen; de PvdA 
maakt zich zorgen over de nadruk op economie en wil die zorg wegnemen; wethouder Jaeger 
ontkent dat economie de enige te subsidiëren activiteit is;

- meent dat de ambities juist geformuleerd zijn;
- twijfelt aan het sneller opstarten van de lobby, omdat men ook de opvangcapaciteit moet 

hebben;
- denkt dat de ambtelijke capaciteit voldoende is, maar erkent dat die krap is;
- heeft op accountmanagementniveau contact met omliggende gemeenten in de regio en in 

Utrecht; ook is er contact met de gemeente Amsterdam over verplaatsingen van bedrijven; 
prioriteiten worden gedeeld door het wethoudersoverleg Economie in de regio en sluiten aan 
bij de Regionaal Economische Agenda Utrecht;

- heeft van de horeca een brandbrief ontvangen; steeds meer ondersteunende horeca in andere 
concepten maken dat men in het oog moet houden of dat goed gaat;

- erkent dat grote investeringen op het mobiliteitsvlak liggen en die komen mee met de 
mobiliteitsvisie;

- verkent meer waar kansen liggen dan evalueren van een visie op de zorgeconomie en 
suggereert de verkenningen van de zorgsector rondom het zomerreces af te wachten;

- licht toe dat ondernemers bij de plannen betrokken zijn, ook omdat bedrijvenverenigingen 
goed bezochte bijeenkomsten houden voor hun leden;

- informeert de raad/commissie als de voorliggende agenda nog wijzigt.

Advisering aan het college
Advisering aan het college heeft tijdens de bijdragen van de commissieleden plaatsgevonden.

10. Mededelingen van en vragen aan wethouder Voorink (2.23)
Er zijn geen vragen/en of mededelingen.

11. Vooruit- en terugblik regionale aangelegenheden (2.23)
Geen opmerkingen.
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12. Afwegingskader Hotels 2020 (0.30)
Woordvoerders: 
fracties: Hart voor Hilversum: J.A.C. Slingerland; D66: mw. A.A.S. den Daas; VVD: E. Leenheer; 
GroenLinks: R. Lomans; CDA: G.J. Postma; SP: J.P. Otto; ChristenUnie: mw. A.F. Vreugdenhil-de 
Blécourt; PvdA: mw. F.F. van Drooge; Leefbaar Hilversum: B. Bus; Hilversums Belang: mw. W.G.M. 
van der Tol.
College: F.G.J. Voorink, wethouder.

Insprekers
De heer Prud’homme de Lodder (eigenaar pand Naarderweg 16):
- deelt mee dat zijn kantoorpand sinds 2015/2016 leeg staat vanwege de huidige gelimiteerde 

kantoorbestemming waarvoor nog steeds te weinig markt is;
- heeft diverse transformatieplannen gepresenteerd aan de gemeente waaronder een aantal 

plannen voor hotelexploitatie, die ook geen doorgang mochten vinden;
- is kenbaar gemaakt dat zijn pand niet is opgenomen in het Afwegingskader Hotels, ondanks 

dat het object binnen de door de gemeente gestelde mediakaders is geplaatst met bijbehorende 
bestemming;

- heeft in april 2018 op een inspreekavond al kenbaar gemaakt dat het object toen al twee tot 
drie jaar leeg stond en vroeg toen waaraan de gemeente behoefte heeft;

- verklaart zich bereid het gebouw te transformeren naar een functie waar de stad behoefte aan 
heeft; de doelstelling nadien was samen met de gemeente optrekken, wat helaas niet heeft 
geleid tot een akkoord met de gemeente over transformatie tot een bepaalde functie;

- heeft de afgelopen vier jaar legio bestemmingen bekeken, waaronder voor het COA, een 
zorgcentrum, cured care, wonen en sociale woningbouw;

- laat weten dat het pand 7.000 m² meet en beschikt over 150 parkeerplaatsen, maar niemand 
interesse heeft;

- heeft een makelaar uit de Randstad geconsulteerd om te bezien of bedrijven van daar naar 
Hilversum willen komen; dat is niet gelukt;

- ziet een mogelijke hotelbestemming voor het pand; in het object zijn 110 kamers te realiseren; 
het GNR was enthousiast om dat plan te dragen, maar hij kreeg geen voet aan de grond bij de 
gemeente;

- verzoekt de commissie zijn pand in het Afwegingskader Hotels mee te nemen;
- brengt naar voren dat zijn pand ook voor Talpa geschikt is en heeft zijn makelaar gevraagd 

met dat bedrijf contact op te nemen.

Mevrouw Van Laar (regiomanager Koninklijke Horeca Nederland):
- spreekt in namens vier hotels in de gemeente Hilversum;
- stelt voorop dat de hotelsector positief is gestemd over het door de gemeente opstellen van een 

Afwegingskader Hotels, waardoor iedere ondernemer weet waaraan hij toe is en aan welk 
toezichtskader iemand moet voldoen om een vergunning te krijgen;

- weet dat het kader destijds is afgestemd met bestaande hotels tijdens een hoteloverleg tussen 
KHN, de gemeente Hilversum en Hilversum Marketing); reden van het overleg is 
samenwerking versterken en ervaringen en uitdagingen uitwisselen;

- staat positief tegenover het afwegingskader;
- ziet de MRA groeien op het gebied van toerisme, welke groei zich naar verwachting zal 

voortzetten met een stijgende vraag naar verblijfsaccommodatie tot gevolg; die toename in 
bezettingsgraad zien de bestaande hotels in Hilversum in de afgelopen jaren niet, wat vreemd 
is;

- ervaart dat de zakelijke markt sterk afhankelijk is van de huidige gevestigde bedrijven in 
Hilversum, zoals Nike; hotellerie kan niet alleen hierop vertrouwen; de recreatieve sector blijft 
achter;

- kijkt naar mogelijkheden om de recreatieve markt meer aan te trekken door op andere 
manieren activiteiten in te zetten dan alleen op de mediastad; de hotelsector wil graag het 
verblijven in de stad stimuleren;



13

- weet dat de binnenlandse gast niet blijft overnachten en de buitenlandse gast achterblijft;
- mist een plan of beleid dat beschrijft hoe de internationale gast te bereiken is om naar 

Hilversum te komen; de hotelsector mist daadwerkelijk aanhaken op de marketing van 
Amsterdam en Utrecht en het uitlichten van de unique selling points van Hilversum;

- ziet de laatste jaren mediabedrijven naar Amsterdam vertrekken, maar weinig bedrijven 
terugkomen naar Hilversum; een extra hotel draagt dan echter niet bij aan het versterken van 
het Hilversumse vestigingsklimaat;

- is positief over het voornemen om beleid op te stellen voor het particuliere vakantieverhuur 
via online platforms, zoals AirBNB of aan te sluiten bij een eventueel bestaand beleid;

- ziet een enorme toename in aanbieders op het gebied van particuliere woningen, wat het niet 
makkelijk maakt om hotels te vullen.

De VVD:
- informeert naar de bezettingsgraden van de Hilversumse hotels.

GroenLinks:
- vraagt wat de hotels zelf willen doen om verblijvende bezoekers aan te trekken.

De PvdA:
- is benieuwd waarom de heer Prud’homme de Lodder nu specifiek voor een hotelbestemming 

voor het pand Naarderweg 16 kiest en of die alles heeft gedaan om het pand met de 
bestemming mediagerelateerde kantoren te vullen;

- vraagt op welke cijfers KHN de haar bekende bezettingsgraden baseert;
- informeert naar kansen voor recreatieve versus zakelijke gasten en hoe de hotelbranche 

aankijkt tegen ontwikkelingen van short stay.

D66:
- denkt niet dat de commissie kan zorgen dat het pand van de heer Prud’homme de Lodder in 

het afwegingskader terecht komt en zij slechts een kader kan aangeven waarbinnen het college 
afwegingen maakt.

Hart voor Hilversum:
- vraagt of er voor Naarderweg 16 ook andere mogelijkheden zijn dan een hotel en welke 

verwachting de heer Prud’homme de Lodder heeft dat de commissie in zijn richting beweegt.

De SP:
- vraagt of de hotels een daling in de bezettingsgraad zien en of er een behoefte is aan 

zorghotels.

De ChristenUnie:
- is benieuwd wat de heer Prud’homme de Lodder denkt dat de wethouder nu tegen hem zal 

zeggen.

De heer Prud’homme de Lodder (eigenaar pand Naarderweg 16):
- heeft de afgelopen jaren met de wethouder en ambtenaren gesproken en zij hebben 

aangegeven dat Naarderweg 16 een mediagerelateerd pand is en het wachten is op 
mediabedrijven; zijn makelaar heeft zich de afgelopen jaren daarvoor ingezet, maar daarvoor 
is geen markt;

- kijkt nu als ondernemer waar er wel een markt voor is en denkt dat Hilversum spin off moet 
hebben van Amsterdam;

- wil verder kijken dan een mediagerelateerde bestemming en vindt een hotel de juiste 
oplossing, gezien alle voorzieningen die beschikbaar zijn, zoals parkeren en OV; ook is een 
zorghotel mogelijk;

- spreekt vanavond in omdat zijn pand Naarderweg 16 niet in het Afwegingskader Hotels staat 
en voelt zich daardoor gediscrimineerd, omdat het Media Park daar wel in staat;
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- wil graag hulp, zoals bij het verkrijgen van een vergunning;
- heeft in 2017 vergunning gekregen om 65 woningen te mogen bouwen in overleg met Dudok; 

die vergunning is na zes maanden zonder reden ingetrokken.

Mevrouw Van Laar (regiomanager Koninklijke Horeca Nederland):
- heeft in een hoteloverleg niet over bezettingsgraden gesproken;
- wijst erop dat Tulip Inn Media Park een Gooische Vrouwen arrangement aanbiedt om 

bepaalde gasten te trekken, welk arrangement heel goed loopt; Hotel Gooiland richt zich op de 
internationale congressenmarkt; Hotel Lapershoek richt zich op fietsende gasten;

- heeft inzicht in de bezettingsgraden van de vier hotels en kan die aanleveren; in de winter is de 
bezettingsgraad van de hotels in de weekends 55%;

- ziet kansen op de short stay-markt;
- durft geen antwoord te geven op de vraag over zorghotels, die zich bij haar niet hebben 

gemeld;
- hoort van de directeur van Hotel Lapershoek dat die een grote daling in de bezettingsgraad tot 

50% zag toen Lucent Technology uit Hilversum verdween, welke bezettingsgraad nu weer 
stijgt naar 60%;

- wijst op het nadeel bij internationale bedrijven dat bezettingsgraden dalen als er iets gebeurt in 
de wereld.

Eerste termijn commissie
De VVD:
- stelt voor dat het college bezettingsgraden opvraagt en die meeweegt;
- ziet een kwaliteitsimpuls en onderscheidend vermogen niet terug in het toetsingskader en 

verwacht prioriteit voor bedrijven uit het hogere segment met een onderscheidende identiteit;
- vraagt of aanvragen voor grote hotels worden afgewezen in gebieden waar kleinschalige 

initiatieven zijn toegestaan.

De SP:
- vraagt of het mogelijk is een hotel te openen op locaties die niet op de kaart van het 

afwegingskader zijn aangegeven;
- informeert of er ook ruimte is om hotels in de betaalbare markt te ontwikkelen;
- is benieuwd hoe het college hotelontwikkeling in het Stationsgebied ziet, omdat daartoe 

wellicht sloop van bestaande gebouwen nodig is.

De PvdA:
- constateert een mooie opsomming van hoe de gemeente naar hotels kijkt en wil daaraan 

toegankelijkheid voor gehandicapten toegevoegd zien;
- suggereert toeristenbelasting in te voeren ten behoeve van investeringen in de stad;
- beaamt dat ook buiten ontwikkelingslocaties hotels mogelijk zouden moeten zijn;
- wijst erop dat Naarderweg 16 een groot pand is terwijl mediabedrijven in het algemeen 

kleinere bedrijven zijn;
- stelt dat er helderheid moet komen over de komst van meer of minder toeristen;
- vraagt aandacht voor de plekken waar toeristen precies naar toe gaan in de regio;
- is benieuwd of de huidige hotels wel de juiste vorm hebben voor short stay;
- informeert op welke termijn beleid voor AirBNB te verwachten is, wat integraal kan worden 

meegenomen bij beleid over hotels en short stay-verblijven.

De ChristenUnie:
- constateert uit cijfers dat er niet meer behoefte is aan hotels, tenzij men anticipeert op 

verwachte ontwikkelingen, zoals het sleutelproject;
- vraagt of er momenteel hotelketens zijn die belangstelling hebben om een hotel in Hilversum 

te bouwen;
- nodigt de wethouder uit iets te zeggen over het pand aan de Naarderweg 16.
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D66:
- sluit zich aan bij de PvdA over het AirBNB-beleid;
- vindt het handig om een afwegingskader te hebben en verwacht veel toeristen in de regio bij 

de Floriade 2022 in Almere;
- wil over de lokale bezettingscijfers beschikken en is benieuwd hoe lang een zakelijke bezoeker 

blijft;
- ziet voor grote hotels het Media Park en Arenapark als meest geschikte plek en vindt het 

Stationsgebied daarvoor niet geschikt, met uitzondering van het Stationsgebouw zelf;
- ziet wel heil in meer kleinschalige hotels, met werkplekken voor zzp’ers die meer in het 

centrum gesitueerd kunnen worden;
- adviseert het college goed te kijken naar de bereikbaarheid per auto, OV en fiets en naar 

parkeergelegenheid op eigen terrein.

Hilversums Belang:
- sluit zich aan bij de gemaakte opmerkingen, met name die over toeristenbelasting, waarvan de 

opbrengst aan de Hilversummers ten goede kan komen;
- stelt dat een short stay-verblijf op een bedrijventerrein kan, onder meer het Arenapark;
- vraagt aandacht voor hotels met vergaderruimten en horecavoorzieningen;
- voegt toe dat de toeristische aantrekkelijkheid van Hilversum helaas ontbreekt en vraagt 

waarop de verwachte groei dan op is gebaseerd.

Hart voor Hilversum:
- hoort graag een reactie van de wethouder op de inspreker Prud’homme de Lodder over het 

pand aan de Naarderweg 16;
- is het ermee eens dat de gemeente een afwegingskader hotels altijd voorhanden moet hebben; 

de vraag is echter wanneer men dat inzet en wanneer men gaat afwegen;
- weet dat verhuur van woonruimten via AirBNB in strijd is met de Huisvestingswet tenzij 

daarvoor vergunning is verleend en vraagt de wethouder of die een verband ziet met het dit 
jaar nieuw op te stellen vth-beleid (vergunningverlening, toezicht en handhaving);

- vraagt waarom geen maximering van het aantal kamers wordt ingesteld, maar kwaliteit en 
toegevoegde waarde voor Hilversum en het gebied leidend zijn;

- vraagt aandacht voor buurtbetrokkenheid en draagvlak aan de voorkant van een traject.

Het CDA:
- bekruipt het gevoel dat de gemeente heel dicht op de stoel van de ondernemer gaat zitten en 

meent dat men het over randvoorwaarden, potentie en cijfers niet oneens met de ondernemer 
moet zijn; bij het delen van het kader heeft men het als gemeente bij het toetsingskader een 
stuk makkelijker;

- stelt dat ondernemers zelf goed een risicoafweging kunnen maken; de PvdA stelt dat andere 
ondernemers/hotels last kunnen krijgen van een niet goed gemaakte afweging van één 
ondernemer; het CDA reageert dat de gemeente in het toetsingskade moet afwegen dat er 
voldoende perspectief moet zijn voordat een nieuw hotel wordt toegelaten;

- is het eens met het toetsingskader.

GroenLinks:
- is in grote lijnen positief over en blij met het voorstel;
- is ook blij met de aandacht voor de betrokkenheid uit de buurt, sociaal ondernemerschap en 

duurzaamheid;
- is benieuwd hoe het omgevingsteam beslist of een plan aan de eisen voldoet;
- vraagt of cijfers bekend zijn over mensen die in AirBNB verblijven;
- vraagt of de uitspraak van de Raad van State over AirBNB in Amsterdam effect zal hebben op 

de vraag naar verblijfplaatsen in hotels in Hilversum.

Wethouder Voorink:
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- snapt de frustratie van de heer Prud’homme de Lodder van het pand Naarderweg 16, maar het 
college hecht aan de mediabestemming daarvan; het college verdeelt schaarste; als een pand 
heel lang leeg staat moet men zich afvragen of een bestemming nog reëel is; hij heeft sterke 
signalen dat invulling toch gaat lukken en blijft daarover in gesprek; als dat niet lukt moet de 
gemeente breder kijken, maar dat moment is nu nog niet aan de orde;

- wil graag de toerist vanuit Amsterdam in Hilversum hebben, maar ook bestaande ondernemers 
moeten hun brood kunnen blijven verdienen;

- krijgt regelmatig initiatieven voor hotels voorgeschoteld, maar nu zijn er slechts twee plekken 
waar er hotels mogen komen, het Arenapark en het Media Park; het is fijn als er iets is waarop 
men bij initiatieven kan teruggrijpen; initiatiefnemers moeten zelf over een gedegen 
businesscase beschikken; uiteindelijk beslist het college en de raad doet dat als een 
bestemmingsplanwijziging nodig is; het totaalgevoel voor een hotel moet positief zijn; het 
afwegingskader helpt richting te geven;

- is ook geïnteresseerd in de cijfers en is blij met het hoteloverleg, wat de gemeente helpt in een 
afweging over een businesscase te kunnen maken;

- heet zowel de zakelijke als toeristenhotels welkom;
- laat een hotel met meer dan 50 kamers niet automatisch binnen, maar die moeten wel met een 

goed concept komen en daarover moet men met de buurt in gesprek over parkeren, overlast 
etc.;

- merkt op dat de nabijheid van Utrecht en Amsterdam belangrijke factoren zijn om een hotel in 
Hilversum te vestigen;

- stelt dat openbare gebouwen voor iedereen toegankelijk moeten zijn en zal in dat kader de 
gehandicaptentoegankelijkheid ook goed bekijken;

- wijst erop dat toeristenbelasting niet helpt om hotels gevuld te krijgen en overigens betalen 
ondernemers al via het Stadsfonds, zodat toeristenbelasting een dubbele belasting zou zijn; 
toeristenbelasting levert de gemeente ook niet zoveel geld op;

- volgt de ontwikkeling wat betreft AirBNB en zegt na de zomer beleid daarvoor (T20/13) toe 
of een brief dat er geen aanleiding is daarvoor beleid te ontwikkelen;

- laat weten dat 75% van de zakelijke bezoekers in Nederland een tot drie nachten blijft;
- brengt naar voren dat de bereikbaarheidseis in het afwegingskader staat;
- denkt dat het goed is bij beleid voor AirBNB ook iets over vth te zeggen;
- maximeert het aantal hotelkamers niet zolang er een reële propositie is.

Tweede termijn insprekers
De heer Prud’homme de Lodder (eigenaar pand Naarderweg 16):
- laat weten dat Naarderweg 16 een solitair pand tussen Hilversum en Bussum bij een 

recreatiegebied is en veel faciliteiten kwijt kan; het pand is gebouwd op een natuurbad en er 
zijn veel mogelijkheden voor het object op toeristisch en recreatief gebied.

Mevrouw Van Laar (regiomanager Koninklijke Horeca Nederland):
- benadrukt te willen praten over het trekken van internationale gasten naar Hilversum, hoe de 

recreatieve gasten te behouden zijn en hoe de zakelijke markt beter aan te boren is.

Tweede termijn commissie
De SP:
- herhaalt de vraag of hotels ook mogelijk zijn buiten de aangegeven gebieden.

GroenLinks:
- adviseert positief en is benieuwd naar de cijfers over bezettingsraden;

De VVD:
- is ook positief.

Leefbaar Hilversum:
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- kan zich een sturend effect van de gemeente voorstellen met betrekking tot het pand 
Naarderweg 16;

- vraagt of KHN kan sturen op het werken van mensen met een beperking in een hotel;
- kan zich de mogelijkheid van hotelbouw op het Circusterrein voorstellen en vraagt of dat is 

onderzocht.

Hart voor Hilversum:
- stemt in met het afwegingskader en wenst het college daarmee succes;
- geeft de wethouder mee in gesprek te gaan met de heer Prud’homme de Lodder.

Hilversums Belang:
- sluit zich aan bij Hart voor Hilversum.

De PvdA:
- beschouwt haar vragen als zijnde beantwoord;
- is overtuigd van het niet heffen van toeristenbelasting;
- is blij met de toezegging over de komst van AirBNB-beleid na de zomer;
- vraagt via een raadsinformatiebrief terugkoppeling over het overleg met de hotelbranche over 

de cijfers en bezettingsgraden;
- kan zich vinden in het afwegingskader.

De ChristenUnie:
- wil flexibel omgaan met locaties voor hotels;
- vindt het verhaal over het pand aan de Naarderweg 16 triest.

D66:
- is het eens met het afwegingskader en vraagt of dat pas wordt vastgesteld na kennisname van 

de nieuwe cijfers; als dat zo is wil zij van het aangepaste stuk nog kennisnemen.

Wethouder Voorink:
- bevestigt dat er mogelijkheden blijven om buiten de aangegeven gebieden hotels te vestigen; 

er is altijd een afweging tussen hotels en andere functies, zoals school, zwembad, ziekenhuis;
- probeert partijen naar Hilversum te lokken en met hen te kijken naar geschikte plekken, 

mogelijk Naarderweg 16.
- antwoordt dat maatschappelijke relevantie ook een afweging is en een plus is voor het 

omgevingsteam;
- voorziet geen hotel op het Circusterrein, omdat het geen OV-knooppunt is en vanwege de 

ruimtevraag vanuit bedrijven en voor woningen;
- zal de cijfers na overleg met de hotelbranche via een raadsinformatiebrief naar de commissie 

toesturen; als de cijfers aanleiding zijn om het afwegingskader aan te passen laat hij dat de 
commissie weten (T20/12).

De voorzitter sluit de vergadering om 23.40 uur. 

Aldus vastgesteld in de vergadering van de commissie Economie en Bestuur van 11 maart 2020.
de griffier, de voorzitter,

P.M.H. van Ruitenbeek mw. B. Verweij


